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ACTA NÚM. 34 

 
 

Comissió de Doctorat: 
 
Francesc Xavier Álvarez Calafell 
Adriana Artola Casacuberta 
Ian Blanes Garcia 
Margarita Freixas Alas 
Mercè Junyent Pubill 
Assumpció Malgosa Morera  
Montserrat Masoliver Puig 
Miguel Molist Montaña 
Judith Panadés Martí 
Inmaculada Ponte Marull 
Marta Ramírez Hidalgo 
Joaquín Recaño Valverde 
Nerea Roher Armentia 
Annabel Segura Torres 
 
 
 

A les 9.30 h del dia 28 de febrer de 2024, es 
reuneixen, sota la presidència de la 
vicerectora de Recerca, Assumpció Malgosa 
Morera, els membres de la Comissió de 
Doctorat assenyalats al marge. 
 

 
S’han excusat d’assistir a la reunió Jaume Alijotas Reig, Màrius Martínez Muñoz, 
Salvador Navarro Soto, Gonzalo Pontón Gijón, Rosa Maria Sebastián Pérez i Isidre 
Gibert González.  
 
No hi assisteixen Ismael Iván Blanco Fillola, Antoni Bulbena Vilarrasa, Sara Gil Morales, 
Cristina Madrid Sandin, Martí Marín Corbera i Francesc Xavier Ribes Guardia.  
 
Hi assisteixen amb veu i sense vot María Paz Álvarez del Castillo, Joaquim Bernabé 
Rodenas i Carme Tost Pujol.  
 
Hi actua com a secretària Neus López Izquierdo, lletrada del Gabinet Jurídic. 
 
 
 
Ordre del dia 
 
 
1. Aprovació de l’acta de la darrera sessió 
2. Informe de la vicerectora de Recerca  
3. Informe de la directora de l’Escola de Doctorat 
4. Informe sobre la modificació de la normativa acadèmica relativa als estudis de doctorat 

i elevació al Consell de Govern perquè l’aprovi, si escau 
5. Aprovació de la modificació de memòries de programes de doctorat, per delegació del 

Consell de Govern. 
6. Concessió de premis extraordinaris de doctorat, per delegació del Consell de Govern 
7. Assumptes de tràmit 
8. Torn obert de paraules 
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1. Aprovació de l’acta de la darrera sessió 
 
Per assentiment, la Comissió de Doctorat acorda aprovar l’acta corresponent a la 
sessió de 20 de juny de 2023. 
 
 
2. Informe de la vicerectora de Recerca  
 
La presidenta de la Comissió de Doctorat informa els membres de la Comissió sobre els 
assumptes següents: 
 

- Criteris dels sexenis de recerca publicats: S’ha preguntat a la directora de 
l’ANECA per fer una reunió especifica per a la UAB sobre aquets tema, però va 
respondre que únicament es podria fer una de caràcter general per a tothom. És un 
tema que preocupa. 

 
- Projectes del Pla Estatal: S’han presentat 164 projectes. Des d’ANECA es diu que 

la intenció és que més de la meitat dels projectes portin un becari i que estiguin 
millor finançats.  

 
- Beques FI: S’està a l’espera del llistat definitiu, que s’espera que arribi al mateix 

nombre que l’any passat, 39. 
 

- Contractes pre-doctorals (PIF): S’ha aprovat una document sobre els contractes 
pre-doctorals. En principi es va dir que no hi haurien beques PIF de la UAB, però 
finalment s’ha decidit que es continuarà 1 any més, a l’espera que el professorat 
associat esdevingui indefinit l’any vinent. 
 

- Durada dels estudis de doctorat: La durada inicial s’ha ampliat a 4 anys (abans era 
de 3). Ahir va haver una reunió amb el Director General de Recerca, que espera 
que els propers pressupostos cobreixin aquest any addicional.  

 
- Contractes PIP:  Es posen en marxa 15 noves places anuals pre-doctorals de la 

UAB, que per diferenciar-les dels PIF es diran PIP (Personal Investigador Pre-
doctoral). S’han manifestat algunes queixes per part de membres de la Comissió 
de Personal Acadèmic sobre els criteris de priorització, que són conjunts amb els 
dels FI, queixes que es traslladaran a la Comissió de Recerca perquè, com a òrgan 
competent en aquesta matèria, les valori. 

. 
- Beques Ramon i Cajal: S’han tret més places de les que demanaven els 

Departaments, en concret 36, amb l`ànim que alguns Departaments s’ho repensin. 
 

- Les avaluacions en relació a COARA (Coalición de organizaciones para el avance 
de la evaluación de la investigación): A la UAB es va crear un grup de treball 
sobre els canvis en l’avaluació de la recerca i des de COARA ja s’ha demanat que 
es presenti un pla d’acció. A banda, des de COARA s’han organitzat diferents 
subgrups per temes, per tal de donar eines i que tothom vagi en la mateixa direcció. 
Un dels grups creats es el de Spanish Chapter, liderat per la CRUE l’ANECA i el 
CSIC, en el que es va presentar l’exemple d’una universitat petita, la Universitat 
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Pablo Olavide, S’hi està treballant molt i s’espera que s’avanci molt ràpidament. 
Al mes d’abril es farà un reunió oberta a tota la comunitat de la UAB amb gent 
molt avançada sobre aquest tipus d’avaluació perquè en facin una demostració. 

 
- Aliança universitats catalanes : El passat novembre es va presentar a Barcelona la 

Barcelona Knowledge Alliance, signada entre les quatre universitats públiques de 
Barcelona, per tal de facilitar i el fomentar la cultura i marca Barcelona.   

 
 
3. Informe de la directora de l’Escola de Doctorat 
 
A continuació la directora de l’Escola de Doctorat presenta el seu informe, que projecta i 
envia a tots els membres de la Comissió, en el que informa sobre diferents aspectes dels 
estudis de doctorat i de l’Escola de Doctorat, com: les dades de matrícula, la mobilitat, el 
Projecte MSCA-Doctoral Networks, l’acreditació de l’Escola de Doctorat, el programari 
antiplagi Turnitin, les activitats formatives transversals, els Premis Impacte 2022 i el 
Premi ADR Justícia 2023, la nova web de l’Escola de Doctorat, la cerimònia de lliurament 
de títols i de premis extraordinaris, el concurs de Tesis en 4 minuts i el concurs HiloTesis.  
 
La directora també informa i projecta un document sobre les principals novetats 
normatives introduïdes amb l’entrada en vigor del Reial decret 576/2023 pel qual es 
modifica el Reial decret 99/2011 que regula els estudis de doctorat.  
 
 
A continuació s’obre un torn conjunt de paraules sobre els informes de la vicerectora de 
Recerca i a directora de l’Escola de Doctorat, en el que els membres de la Comissió 
comenten diferents qüestions, com: la possibilitat de vincular els PIFs als associats, 
l’avaluació conjunta dels PIPs i els FI, l’embut amb les Margarita Sala, la necessitat 
d’avançar ràpidament amb el canvi de criteris de l’avaluació; la necessitat de definir una 
estratègia sobre l’ús de la IA en la recerca.  
 
 
 
4. Informe sobre la modificació de la normativa acadèmica relativa als estudis de 
doctorat i elevació al Consell de Govern perquè l’aprovi, si escau. 
 
Joaquim Bernabé presenta aquest punt de l’ordre del dia. Explica que és una feina d’equip 
i fa un resum dels canvis principals.  
 
Els membres de la Comissió estudien la proposta i, per assentiment, la Comissió acorda: 
 
Primer. Informar favorablement la modificació de la Normativa acadèmica de la 
UAB relativa als estudis de doctorat que s’annexa. 
 
Segon. Elevar aquest acord al Consell de Govern per a l’ aprovació, si escau. 
 
 
5. Aprovació de la modificació de memòries de programes de doctorat, per delegació del 
Consell de Govern. 
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Maria Paz Álvarez del Castillo presenta les propostes de modificació de memòries de 
programes de doctorat. Explica que es presenten 14 modificacions, la majoria 
relacionades amb canvis en els recursos humans, i que han rebut l’informe favorable 
corresponent de la Junta Permanent de l’Escola de Doctorat. 
 
Els membres de la Comissió estudien les propostes i, per assentiment, la Comissió 
acorda: 
 
Primer. Aprovar, per delegació del Consell de Govern, la modificació de les 
memòries dels programes de doctorat següents: 
 

 Aqüicultura 
 Biologia Cel·lular 
 Biotecnologia 
 Cirurgia i Ciències Morfològiques 
 Dret 
 Educació 
 Geografia 
 Medicina 
 Medicina i Sanitat Animals 
 Metodologia de la Recerca Biomèdica i Salut Pública 
 Pediatria, Obstetrícia i Ginecologia 
 Psicologia de la Comunicació i Canvi 
 Psicologia de la Salut i de l’Esport 
 Sociologia 

 
Segon. Encarregar a la vicerectora de Recerca l’execució i el seguiment d’aquest 
acord. 
 
Tercer. Comunicar aquests acords a la vicegerenta d’Ordenació Acadèmica, per tal 
que porti a terme les mesures necessàries per fer-los efectius. 
 
 
6. Concessió de premis extraordinaris de doctorat, per delegació del Consell de Govern 
 
Carme Tost presenta les propostes d’atorgament de premis extraordinaris de doctorat.  
 
Els membres de la Comissió estudien les propostes i, per assentiment, la Comissió 
acorda: 
 
Primer. Atorgar, per delegació del Consell de Govern, els premis extraordinaris de 
doctorat que s’annexen.  
 
Segon. Encarregar a la vicerectora de Recerca l’execució i el seguiment d’aquest 
acord. 
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Tercer. Comunicar aquests acords a la vicegerenta d’Ordenació Acadèmica, per tal 
que porti a terme les mesures necessàries per fer-los efectius. 
 
 
7. Assumptes de tràmit 
 
No es planteja cap qüestió en aquest punt de l’ordre del dia. 
 
 
 
8. Torn obert de paraules 
 
No es planteja cap qüestió en aquest punt de l’ordre del dia. 
 
 
A les 12:00 h la presidenta aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta 
acta. 
 
 
La secretària  
 
 Vist i plau 
 La presidenta  
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